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Numărul copiilor care suferă de autism a crescut în toată lumea, a declarat Liana
Kobylinska, medic specialist în psihiatrie pediatrică la Spitalul de Psihiatrie Titan ''Dr.
Constantin Gorgos''.

Potrivit unui studiu realizat de medicii români în anul 2016, numărul copiilor diagnosticaţi cu
tulburare de spectru autism internaţi în Departamentul de psihiatrie a copilului şi adolescentului
de la Spitalul ''Obregia'' a crescut de aproximativ 10 ori în peste 20 de ani.

"Este enorm şi, din păcate, se aliniază peste trendul internaţional de creştere a incidenţei
tulburării de spectru autist. La noi în spital am analizat datele din Centrul de Sănătate Mintală,
unde în 2014 comparativ cu 2017 s-au prezentat de trei ori mai puţini copii la consultaţie care
au primit acest diagnostic. Incidenţa creşte, creşte peste tot", a afirmat medicul, într-o conferinţă
de presă.

Potrivit acesteia, la vârsta de opt ani deja nu mai există niciun dubiu cu privire la diagnostic.

Medicul a arătat că nu există o cauză certă identificată pentru tulburarea de spectru autist.

"Avem foarte multe ipoteze, nu avem o cauză certă identificată pentru tulburarea de spectru
autism. Avem peste 150 de cauze genetice de modificări în ADN-ul uman care se asociază cu
tulburări din spectrul autist. Avem ca şi candidaţi metalele grele a căror influenţă pare să fie
grăitoare în etiopatogenia tulburării de spectru. Dar nu avem o corelaţie directă, avem doar
asocieri între ce au copiii în acest moment şi faptul că au şi în sânge metale grele. Mamele
copiilor cu tulburare de spectru autist prezintă o floră bacteriană în intestinul lor care este
particulară. Au anumite specii de bacterii, dar din nou toate aceste rezultate sunt mai degrabă
nişte descoperiri descriptive, adică au fost găsite la copiii diagnosticaţi deja cu tulburare de
spectru şi nu avem niciun rezultat prospectiv. Părinţii copiilor cu tulburare de spectru autist au
într-un procent foarte mare ei înşişi nişte tare, tipare specifice de socializare. Taţii pot fi mai
hipersistematizaţi, mamele mai puţin empatice, dar nu este o regulă, este doar o observaţie
făcută pe majoritatea părinţilor copiilor cu tulburare de spectru autist", a explicat specialistul.

Ea a spus că un alt factor extrem de important este cel al existenţei infecţiilor în primul trimestru
de sarcină, mai ales al infecţiilor virale, care se asociază cu o incidenţă crescută a tulburării de
spectru autist. AGERPRES
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